
Protokół nr LIV/2022 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 28 października 2022 o godz. 15:00, a 

zakończono o godz. 16:25 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LI Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 28 października 

2022 roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Zastępcę Wójta Pana  

Jarosława Sadowskiego, panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, przedstawicieli Rady Seniorów 

Radnych, Sołtysów oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności.  

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Wanda Wesołowska 

Ad 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Michałowice. 



6. Dyskusja wolne wnioski. 

7. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt, poprosił on o dodanie do porządku obrad punktów dotyczących zmian 

w budżecie Gminy Michałowice oraz  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jako punkt 

6 i 7 po punkcie dotyczącym statutu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie zmian do porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

8. Dyskusja wolne wnioski. 



9. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LIII Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LIII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

Protokół został zatwierdzony. 



Ad 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022. 

Głos zabrała Pani Aleksandra Antczak – Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych została przygotowana przez Wójta i 

otrzymali ją Państwo w materiałach na sesję /załącznik nr 3 do protokołu/. Chciałabym 

państwu przedstawić krótkie podsumowanie związane bezpośrednio raczej z tymi 

wyzwaniami, które będą konsekwencją tego co działo się w ubiegłym roku szkolnym. Jeśli 

chodzi o dzieci uprawnione i zobowiązane do realizacji wychowania przedszkolnego w naszej 

gminie według stanu na 30 września 2021 jest to 508 dzieci przy czym różnica do roku 2020 

to jest 16 dzieci, również wzrost dzieci zameldowanych na terenie naszej gminy 

uprawnionych i podlegających obowiązkowi szkolnemu i obowiązkowi nauki wzrosła o 112 

osób. Mówimy tutaj o jak co roku podkreślamy to są dzieci zameldowane ale jeszcze znaczna 

część mieszkańców mimo, że mieszka na terenie naszej gminy nie dokonuje zgłoszenia jako 

mieszkaniec. My nie mamy procedur, które by były w stanie monitorować wszystkich 

mieszkańców naszej gminy stąd te dane opierają się tylko na danych dotyczących meldunku 

tych osób. Oprócz tych dzieci mamy zatem w tej strukturze szkół i liczbie uczniów również 

tych, którzy nie są oficjalnie zameldowani ale rodzic jeśli składa oświadczenie, że jest 

mieszkańcem gminy, to gmina nie może odmówić zapewnienia prawa do realizacji 

obowiązku szkolnego. Struktura wygląda w ten sposób nie jest uwzględnione przedszkole 

samorządowe tak jak było to opisane w materiałach ponieważ ono działalność dydaktyczną 

rozpoczęło pierwszego września skoro informacja dotyczy poprzedniego roku te dane są 

pominięte. Mamy w tej chwili 69 oddziałów i oprócz tego w ubiegłym roku szkolnym 

zmuszeni bylismy powołać oddziały przygotowawcze dla dzieci pochodzenia ukraińskiego, 

które pojawiły się u nas w związku z sytuacją na Ukrainie. Zatem wykres ten, który dotyczy 

liczby oddziałów w szkołach on nie uwzględnia oddziałów przygotowawczych. Proszę o 

zwrócenie uwagi, że w poprzednim roku mieliśmy 64 oddziały w gminie w tej chwili mamy 

już 69 czyli każdy oddział o jest dodatkowy plan lekcji,  dodatkowi nauczyciele, dodatkowe 

koszty również związane z funkcjonowaniem takiego oddziału. Liczba uczniów w szkołach 

również co jest bardzo ważne jeśli chodzi o wyzwania jakim przed jakimi stoi gmina 

Michałowice w tej chwili mamy mamy 1379 uczniów w tym oczywiście z podziałem na 

wychowanie przedszkolne i na uczniów szkoły podstawowej. Na przestrzeni ostatnich lat 

mamy wzrost o kolejnych 70 uczniów w naszych szkołach co ma znaczący wpływ na 

organizację pracy. Istotną jest również liczba uczniów posiadających orzeczenia o potrzebie 



kształcenia specjalnego dlatego, że dla nich gmina i szkoła są zobowiązane dostosować 

warunki pracy i nauki do ich potrzeb w zależności od rodzaju niepełnosprawności. W tej 

chwili mamy 18 takich podział na typy niepełnosprawności obrazuje kolejny slajd mamy tutaj 

zarówno autyzm i zespół Aspergera zaznaczam że to jest ten slajd wskazuje na stan z 30 

września 2021 roku dlaczego, że w systemie informacji oświatowej na dzień 30 września 

każdego roku obliczana jest tak zwana subwencja oświatowa na kolejny rok budżetowy jeśli  

okazuje się że rodzice przynoszą do szkoły te orzeczenia kolejne uzyskiwane w październiku 

listopadzie grudniu w każdym momencie roku rodzice takie orzeczenie mogą dostarczyć i 

szkoła musi dostosować swoje narzędzia i system organizacji pracy tego dziecka do zaleceń, 

które znajdują się w orzeczeniu. Podobnie opinia o potrzebie objęcia dziecka pomocą 

psychologiczno-pedagogiczną wpływa również na organizację. Z realizacją tych wszystkich 

zadań  zmaga się kadra pedagogiczna w liczbie w ubiegłym roku 140 nauczycieli, nie wszyscy 

nauczyciele zatrudnieni są w pełnym wymiarze czasu pracy czyli na pełny etat stąd etatów 

mamy 124,95. Jeśli chodzi o pracowników administracji i obsługi to były 32 osoby co stanowi 

28,90 etatu. Zadaniem własnym Gminy jest również organizacja dowozu uczniów dlatego 

podkreślam że dla wskazania jakie są koszty takiego zadania dla 140 i 148 uczniów było 

objętych dowozem w różnej formie tutaj jest wyszczególnieniem na formy tego dowozu z 

pociągnęło za sobą koszt ponad 500 000 złotych. Jeśli chodzi o nadzór pedagogiczny 

sprawowany przez kuratora Oświaty zmienił on swoją formę w ubieglym roku odbyła się 

jedna kontrola doraźna w Raciborowicach, były zalecenia dyrektor wykonał te zalecenia 

oprócz tego były ankiety w Więcławicach Starych w szkole. Egzaminy ósmoklasistów na co 

zwracam uwagę mimo takiego trudnego rzeczywiście roku przyniosły wyniki dość pozytywne, 

ponieważ w każdym z przedmiotów powyżej średniej zarówno w powiecie jak w 

województwie jak też w kraju i to nawet do na przykład z języka angielskiego w odniesieniu 

do średniego wyniku w kraju to jest 76 do 67% dla kraju z matematyki 68 do 57 w skali kraju i 

języku polskim 65 o 5 punktów procentowych lepiej niż skali kraju. Jednym z istotnych też 

zadań dotowanie realizacji wychowania przedszkolnego jest to zadanie własne które w 

naszej gminie realizowane jest zarówno w oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i wtedy te oddziały funkcjonują w strukturze szkoły i uwzględnione były w 

poprzednich slajdach. Ta informacja w tej części dotyczy dotacji przekazywanej dla 

przedszkoli niepublicznych oraz dla innych gmin, które do wychowania przedszkolnego dzieci 

zamieszkujące w naszej gminie. Ostateczny koszt zadania który które było realizowane w 

poprzednim roku szkolnym to jest prawie 3 miliony złotych w tej chwili ale obserwujemy 



nieco mniejszą liczbę dzieci w przedszkolach niepublicznych ze względu na to że pierwsze 

nowe przedszkole ale ten koszt i tak pozostał ponieważ gmina również prowadzi to 

przedszkole. Kolejny rok okazał się rokiem wielkich wyzwań fala pandemi nie była aż tak silna 

jak w poprzednim roku. Szkoły już miały przetarte pewne schematy organizacyjne o tyle 

łatwiej było sobie radzić z problemami stąd też ale też okres dalej nauki nie był tak długi i 

uciążliwe dla wszystkich natomiast na pewno dotkliwym utrudnieniem dla funkcjonowania 

szkół było pojawienie się uczniów pochodzenia ukraińskiego. Zarówno ze względu na różnicę 

w systemie edukacji dzieci z Ukrainy i Polski,  ze względu na barierę językową ale również na 

traumatyczne przeżycia, które dotknęły te dzieci, które musiały się w nowej rzeczywistości 

odnaleźć i  którym szkoła próbowała pomóc. W tej sytuacji zatem wzrost zadań w obszarze 

edukacji był związany z organizacją dodatkowych oddziałów przygotowawczych tych 

oddziałów powstało 3 w szkole podstawowej w Michałowicach, 3 w szkole podstawowej w 

Więcławicach. Warunki lokalowe nie pozwoliły na to aby te oddziały funkcjonowały w 

budynku szkoły stąd podjęto uchwałę o dodatkowych lokalizacjach w Strażnicy Kultury jak i 

naszym Centrum Kultury i Promocji. Powołanie tych oddziałów spowodowało również wzrost 

nakładów na kadrę. Na terenach wiejskich w trakcie roku szkolnego bardzo trudno jest 

pozyskać nowych nauczycieli, którzy posiadali by kwalifikacje do pracy w zakresie każdego 

przedmiotu dlatego, że program w oddziale przygotowawczym może nie był tak 

rozbudowany jak w klasach w polskim systemie ale były ściśle określony godziny. 

Borykaliśmy się z poważnym brakiem kadry, wyjściem tak zwanym awaryjnym okazało się 

umożliwienie nauczycielom pracy ponad limit godzin ponadwymiarowych który był do tej 

pory uwzględniony w karcie nauczyciela. Niestety konsekwencją tego było permanentne 

przemęczenie nauczyciel i nauczyciele zgłaszali, że nie są w stanie pracować w długim czasie 

z takim obciążeniem. Do tego trzeba było zatrudnić asystenta ponieważ dzieci z barierką 

językową a były takie które nie tylko nie znał języka polskiego ale nawet rosyjskiego więc 

komunikacja była bardzo utrudnia. Asystent w każdym oddziale przygotowawczym pełnił 

rolę tłumacza i takiego opiekuna i mentora dzieci który miał pomóc odnaleźć się w nowej 

rzeczywistości ze względu na te wszystkie przeżycia traumatyczne nową sytuację, barierę 

językową. Szkoły stanęły wobec wyzwania wzmożonej pomocy psychologiczno-

pedagogicznej ponieważ te dzieci ewidentnie potrzebowały takiego wsparcia. W drugim 

półroczu rozpoczęło się planowanie rozbudowy szkoły podstawowej w Michałowicach i 

przedszkola publicznego w Więcławicach Starych. Infrastruktura w dużym stopniu warunkuje 

jakość funkcjonowania i też jakość edukacji w naszej gminie. Pan Wójt podjął decyzję, że w 



przyszłym roku zostanie opracowana Strategia Rozwoju Oświaty w naszej gminie na kolejne 

lata. To będzie dokument, który będzie wskazywał zarówno zasoby Gminy, jakie mamy 

potrzeby mieszkańców w obszarze Oświaty a także główne warunki i kierunki wysiłków który 

gmina będzie musiała ponieść na najbliższe lata ewentualnie ze wskazaniem priorytetów. 

Tworzenie tej strategii na pewno będzie angażowało wiele środowisk mieszkańców rodziców 

uczniów stworzonych zostanie wiele narzędzi do przeprowadzenia takiego badania bo to 

będzie w czasie również rozciągnięte stąd też istotne jest i wielka prośba do państwa 

radnych i sołtysów o to aby zachęcać mieszkańców do czynnego udziału w tych spotkaniach i 

różnego rodzaju badaniach abyśmy wszyscy mieli wpływ na to jak ta oświata w naszej gminie 

będzie się rozwijać. 

Rozpoczęto dyskusję.  

Radny W. Dyna: czy na dzieci z Ukrainy są dodatkowe środki? 

Pani Dyrektor: tak, otrzymujemy na nich subwencję.  

Pan Przewodniczący: jakie zagrożenia pojawiły się w ubiegłym roku i wpłynęły na to żeby 

taką strategię przygotować? W jakim kierunku Pani uważa, że powinno to iść? 

Pani Dyrektor :jeśli mówimy o zagrożeniach to po pierwsze niestabilność sytuacji prawnej, 

która obserwowana jest w naszym kraju. Kiedy w sierpniu dyrektorzy i samorządy 

zaskakiwane są rozstrzygnięciami prawnymi, które mają realizować od pierwszego września 

bez żadnego vacatio legis do wprowadzenia, do przygotowania się, małej atrakcyjności 

zawodu nauczyciela jako takiego. Również zmiana polityki w zakresie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. Tych obszarów może być dużo ale na pewno przy tak dużej migracji 

ludności, którą obserwujemy od wielu lat szkoły nie są w stanie udźwignąć tych obciążeń 

które wynikają z konieczności zapewnienia oświaty na poziomie szkoły podstawowej. 

Obawiamy się tego że z powodu braku inwestycji w infrastrukturę konieczne będzie przejście 

na pełną dwuzmianowość pracy szkół czyli szkoły będą pracować i do południa i po południu. 

Niestety rodzice zamieszkujący w naszej gminie często pracują poza naszą gminą, głównie w 

Krakowie przy obecnych problemach z komunikacją rodzice i tak korzystają ze świetlic 

szkolnych. Zatem dziecko nawet w klasach 1-3 mimo, że rozpoczynało by zajęcia o godzinie 

11:00 od 7:00 bądź 8:00 przebywać będzie w świetlicy zatem lokalowo w żaden sposób nie 

odciąża to szkół.  



Dyskusja na temat rozbudowy infrastruktury edukacyjnej na terenie Gminy Michałowice. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Anna Długosz- Sekretarz Gminy.  

Szanowni państwo projekt uchwały został państwu przedłożony na komisji wspólnej tam 

bardzo szczegółowo omówiony krok po kroku, strona po stronie w związku z tym teraz sobie 

pozwolę tylko na takie krótkie wprowadzenie. Jeżeli chodzi o statut, który został przyjęty w 

2018 roku on był przyjęty po noweli ustawy o samorządzie gminnym i był przygotowany w 

oparciu o wiedzę na moment podejmowania uchwały czyli to był świeże przepisy, mało 

ugruntowane nie było jakiejś praktyki ani orzeczniczej ani interpretacji czy komentarzy. W 

związku z tym po upływie kilku lat od czasu nowelizacji ustawy podjęliśmy decyzję o 

uporządkowaniu tego statutu. Zmiany mają generalnie charakter porządkowy, projekt został 

oczywiście wykonany zgodnie z zasadami techniki prawodawczej. Skorygowano odwołania i 

takie błędy czysto techniczne, uzupełniono braki między innymi w słowniku do statutu, 

listach komisji. Natomiast wśród zmian, które warto nadmienić to pojawia się zmiana 

brzmienia ustępu, który dotyczy zastępowania pana Przewodniczącego podczas jego 

nieobecności tam po prostu wystąpiła niezgodność z ustawą o samorządzie gminnym. 

Kolejna zmiana to jest przekazywanie zawiadomień o sesji oraz dokumentów do sesji drogą 

elektroniczną i w tym miejscu zgłoszę poprawkę. Podczas komisji wspólnej zostało 

opracowane stanowisko, że paragraf 18 ustęp 5 otrzymuje brzmienie: „Materiały i projekty 

uchwał o których mowa w ustępie czwartym będą doręczane radnym w formie papierowej w 

przypadku braku możliwości doręczenia ich w formie elektronicznej lub na wniosek 

radnego.” Kolejne zmiany, które weszły ten projekt przedkładany państwu w dniu 

dzisiejszym to jest zmiana w sposobie określenia terminu procedowania skarg wniosków i 

petycji przez Komisję skarg wniosków i petycji, ma to charakter taki uspójniający z przepisami 

poszczególnych ustach. Poza tym wśród takich większych zmian jest jeszcze dodanie wzoru 

interpelacji i zapytań aby państwu ułatwić ewentualne składanie tychże na piśmie. Poza tym 

chciałam wznieść drugą autopoprawkę ponieważ przeoczyłam jeden błąd w paragrafie 57 

ustęp 5 prosiła bym o usunięcie trzech wyrazów: „lub radny referent” ponieważ to pozostało 

z wcześniejszego brzmienia tego ustępu. 

 



Otwarto dyskusję. 

Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekt uchwały  /załącznik nr 4, 5  

do protokołu/. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

poprawki i projekt uchwały /załącznik nr 6, 7 do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekt uchwały /załącznik 

nr 8, 9 do protokołu/. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekt uchwały /załącznik 

nr 10, 11 do protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała poprawki i 

projekt uchwały /załącznik nr 12, 13 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawki nr 1 do uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, 

Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

Poprawka została podjęta.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawki nr 2 do uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Michałowice. 



Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, 

Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

Poprawka została podjęta.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania uchwały nr LIV/447/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 października 2022 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Alicja Bednarczyk, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska  

Uchwała została podjęta.  

 



Ad 6, 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota.  

Przedstawiam projekt w sprawie zmian w budżecie na rok 2022. Zmieniamy zarówno 

dochody i wydatki o kwotę 609 807,97 zmiany te są spowodowane rozliczeniem zadania na 

wykonanie modernizacji dróg dojazdowych do pół rolniczych, wykonaliśmy zadanie zostało 

już całkowicie zrealizowane. Po rozliczeniu środki pozostają dochodami wykonanymi na 

dzień 30 września przeznaczamy je na funkcjonowanie jednostek oświatowych na terenie 

gminy i są to wszystkie zmiany w zakresie budżetu. Jeżeli chodzi o zmiany w zakresie 

wieloletniej prognozy finansowej to wszystkie zmiany wynikające z dostosowania dochodów 

i wydatków w załączniku pierwszym zgodnie ze zmianami w budżecie. Jeżeli chodzi o zmiany 

w przedsięwzięciach dokonujemy zmiany jednego przedsięwzięcia to jest budowa punktów 

oświetlenia ulicznego na terenie gminy Michałowice i na rok 2023 zwiększamy z kwoty 100 

000 na 150  000 w związku z ogłoszonym przetargiem abyśmy mogli prawidłowo i płynnie 

podpisać umowę, są to wszystkie zmiany. 

Rozpoczęto dyskusję 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 14, 15 

do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 16, 17 

do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LIV/448/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 października 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice 

na 2022 rok przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 

grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska  

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LIV/449/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 października 2022 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2032.  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Wanda Wesołowska 

 Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Dyskusja wolne wnioski. 

Radna A. Bednarczyk: czy zostało podpisane porozumienie z gminą Iwanowice na projekt ul. 

Granicznej? Chciała bym złożyć wniosek o zabezpieczenie środków ta inwestycję. 



Pan Wójt: mamy już przejęte większość działek na tym odcinku i mamy nadzieję, że 

niebawem będziemy to projektować.  

Radny W. Dyna: na jakim etapie są negocjacje z wykonawcą przedszkola? 

Pan Wójt: są zamknięte, mamy ugodę na niecałe 300 000 przy wnioskowanym 1 500 000. My 

Uznajemy ta kwotę za zasadną.   

Radny W. Dyna: a co z wykonawcą chodnika Wantą? 

Zastępca Wójta: pracujemy nad odpowiedzią do sądu razem z powiatem, wpłynął pozew o 

9 000 000 zł z uwagi na zwiększony zakres robót, my się z tym nie zgadzamy ponieważ 

wszystko było uwzględnione w specyfikacji. Zapoznajemy się z całym materiałem i 

odpowiadamy na wszystkie zarzuty. Cały kontrakt był na 6 500 000 więc jak Państwo widzą 

wnioskowana kwota stanowi  150%  środków zapłaconych. 

Radna A. Szydłowska: składaliśmy wniosek dotyczący zwiększenia częstotliwości przejazdów 

autobusu linii 260 czy jakieś prace w tym temacie są podejmowane? 

Zastępca Wójta: tak są robione różne analizy pan Łukasz Strona nad tym pracuje 

przedstawimy wkrótce jej wyniki. 

Radny M. Podymkiewicz: ja składałem wniosek o przesunięcie porannego kursu linii 260 o 

10 minut wcześniej czy nad tym również trwają prace?  

Zastępca Wójta: tak, wniosek jeszcze oficjalny do ZTP nie poszedł ale jakieś wstępne 

uzgodnienia robocze są, że taka zmiana powinna być. 

Radna A. Szydłowska: mam pytanie dotyczące bieżących remontów czy są szanse na to że 

prace naprawcze na ulicy Gawrońskiego, Szafrańców i ulicy Legionowej uzupełnienie 

poboczy będą jeszcze zrealizowane w tym roku?  

Zastępca Wójta: umowa która była zawarta z wykonawcą na te pracę już została 

zrealizowana w całości. W tej chwili ogłosiliśmy nowy przetarg na takie prace. Jeżeli będą 

firmy chętne do wykonania tego i kwota budżecie którą mamy na to pozwoli ja nie znam w 

tej chwili harmonogramu tych prac bo to koledzy którzy zajmują się drogami mają całą listę 

jeszcze takich prac po ulewach i taki planowych do wykonania. Nie jestem tutaj w stanie 

powiedzieć czy te ulice się tam znajdują i czy są na szczycie listy czy na końcu. 



Radna E. Cielecka: przypominam o mojej prośbie, która składałam już w czerwcu o 

zaasfaltowanie pobocza przy ul. Zachodniej. 

Pan Wójt: widocznie gdzieś nam to umknęło, postaramy się to wykonać. 

Radny M. Kozłowski: zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców naszego sołectwa bo jak 

pan jest dobrych relacjach z zarządem dróg powiatowy chodzi o ten odcinek popowodziowy. 

Woda która szła poobrywała dość mocno rów zbliża się praktycznie do krawędzi asfaltu 

miało być to jakoś naprawione doraźnie nic nie jest zrobione  i przepust główny który jest 

najważniejszą na w sołectwie jest zatkany do 2/3 właściwie też miało być przetkane i też nic 

nie jest zrobione bardzo prosimy za interweniowanie w tej sprawie. 

Pan Wójt: będziemy o to wnioskować do ZDPK. 

Radna E. Krawczyk: proszę o uzupełnienie poboczy przy ul. Centralnej i chciałam również 

podziękować z naprawę barierki na ul. Centralnej.  

Radna R. Browarnik: proszę o przycięcie drzew przy chodniku przy drodze krajowej. 

Pan Wójt:  niestety my tam nie możemy ingerować ale przekażemy ten wniosek. 

Radny M. Podymkiewicz: czy możemy zawnioskować do operatora o wzmocnienie zasięgu w 

Więcławicach ponieważ mieszkańcy mają tam duży problem.  

Pan Wójt:  jeśli uda się Państwu znaleźć miejsce gdzie można lokalizować nadajnik i 

mieszkańcy nie będą potem protestować.  

Dyskusja na temat problemów z zasięgiem telefonii komórkowej oraz lokalizacji nadajników.  

Radny M. Podymkiewicz: w związku z trwającymi pracami nad budżetem wnioskuję o 

zabezpieczenie środków na budowę chodnika na ul. Dworskiej oraz o dofinansowanie dalszej 

rozbudowy budynku OSP w Więcławicach.  

Pan Wójt: wszystkie wasze wnioski są dla nas bardzo ważne i bardzo istotne i wszystkie 

staramy się do projektu budżetu gdzieś tam i będziemy brali to pod uwagę przy 

kształtowaniu projektu budżetu który państwu przekażemy. 



Radny A. Jurek: chciałem przypomnieć, że ulica Wzgórze, która była zniszczona po ulewach 

teraz już się rozsypała, dziury są ogromne należałoby ten asfalt tam położyć od nowa i 

podciągnąć go do góry. Chciałem tez zapytać jak wygląda sprawa zamiany działek z SKR, 

ponieważ mieszkańcy znowu skarżą się na nieprzyjemne zapachy.  

Pan Wójt: mamy zrobione wyceny tych działek muszę się spotkać znowu z radą nadzorczą po 

to żeby ewentualnie uzgodnić warunki zamiany czy się zgodzą na takie warunki jakie z wycen 

wynikają.  

Zastępca Wójta: Szanowni państwo słyszą państwo na pewno o akcji sprzedaży węgla przez 

gminy. Ustawa jest procedowana nie znamy jeszcze wszystkich szczegółów, dynamicznie 

sprawy się dzieją. Na razie zbieramy takie wstępne zapotrzebowanie od mieszkańców w 

formie ankiety prosimy wszystkich chętnych żeby taką informację nam dali bo już wojewoda 

wymaga od gminy żeby w tonach to zapotrzebowanie wstępne przekazywały. Natomiast co 

do samych szczegółów jeszcze tutaj nie jestem w stanie państwu powiedzieć czy to będzie 

dystrybuowane przez składy czy będzie to zamawiane przez mieszkańców w gminie. W 

każdym razie zrobimy wszystko żeby nasi mieszkańcy mieli jakby możliwość zakupu tego 

węgla po 2 000 zł. 

Dyskusja na temat preferencyjnej sprzedaży węgla.  

Pan Przewodniczący: wniosek, który złożyło OSP o dofinansowanie tych 400 000 zł wynika z 

tego, że kolejnym etapem jest wymiana starego dachu i budowa tego nowego i musi to być 

wykonywane jednocześnie. Ponadto wpłynął również wniosek z OSP Michałowice na zakup 

nowego samochodu w wysokości 250 000 zł. I będziemy musieli się tu jednoznacznie określić 

co d naszych możliwości. 

Pan Wójt: jak wspominałem wcześniej, wszystkie wnioski są dla nas ważne i nad każdym się 

pochylamy jednak nasz budżet jest ograniczony. Co do pozyskiwania dofinansowań to takie 

wnioski trzeba najpierw z nami omówić aby sprawdzić czy mamy spełnione wszystkie 

wymagania formalne. 

Dyskusja na temat pozyskiwania dofinansowań.  



Radny M. Podymkiewicz: chciał bym nadmienić, że po wykonaniu tego etapu mieli byśmy 

już stan surowy co pozwoliło by nam na działania już wewnątrz budynku. Natomiast jako 

Komendant Główny popieram wniosek strażaków z Michałowic.  

Pan Przewodniczący: poprosił bym pana wójta ponieważ w tym roku do IS-ów zostało 

zgłoszonych kilka wniosków i angażuje to kilku radnych którzy tymi temat są dosyć mocno 

zainteresowani czyli ulica Jaworowa w Wilczkowicach pani Alicja Bednarczyk, pani Ela 

Cielecka ul Słowiańska, pan Marek Kozłowski chodnik w Masłomiącej. Chcielibyśmy prosić 

żebyśmy dostali informację kiedy te spotkania będą się odbywać żebyśmy mogli też w tym 

spotkaniu uczestniczyć.  

Pan Wójt: będziemy Państwa informować.  

 

 

Ad 17. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LIV Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  28 

października 2022 r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


